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Protokół Nr XVI.2025 
z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 10 kwietnia 2025 r. godz. 9:00

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 9—, a zakończone o godzinie 9—. W sesji wzięło 
udział 16 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. Listy obecności radnych oraz 
osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu. 
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, która 
powitała wszystkich obecnych.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2025 - 2028,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok,
c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych,
d) w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu w Opatowie do Komisji bezpieczeństwa 

i porządku,
e) w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Dzienny Dom „Senior - WIGOR" w Opatowie.

5. Zakończenie obrad XVI sesji Rady Powiatu.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady powiatu". 
Powitała wszystkich obecnych na sali obrad, jak również zaproszonych gości.
Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego.
Obecni radni w liczbie 16 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że obrady są 
prawomocne. Nieobecna 1 osoba - pan radny Marcin Grudnik.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że protokół był udostępniony, a następnie zapytała, czy są uwagi 
do protokołu z poprzedniej sesji.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.
W głosowaniu jawnym protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, Marcin 
Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Mikołaj 
Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
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Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2025 - 2028,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok,
c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych,
d) w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu w Opatowie do Komisji bezpieczeństwa 

i porządku,
e) w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Dzienny Dom „Senior - WIGOR" w Opatowie.

5. Zakończenie obrad XVI sesji Rady Powiatu.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka odczytała powyższy projekt porządku obrad, a następnie 
zapytała, czy są uwagi.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie odczytaną treść projektu 
porządku obrad.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, Marcin 
Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Mikołaj 
Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego 

na lata 2025 - 2028.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem obrad komisji 
tematycznych i zostały pozytywnie zaopiniowane.

O głos poprosił pan radny Wacław Rodek, która wskazał na Rozdział 855 Rodzina, pytając na co 
przeznaczane te środki?

W odpowiedzi na powyższe zapytanie pani Skarbnik Zofia Rusak powiedziała, że w uchwale 
budżetowej zapewniana jest zawsze całość na wynagrodzenia pracowników, natomiast wskaźnik 
otrzymujemy dopiero w miesiącu styczniu.

Pan radny W. Rodek powiedział, iż rozumie, że przez to, że teraz jest kiepsko to państwo zwraca 
środki za tych pracowników. Budżet jest uchwalany jako deficytowy, a potem na koniec roku jest 
nadwyżka, czyli to przez to, że zwracają pieniądze z funduszu pracy.
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że to nie tak, gdyż środki z funduszu pracy są na zadania 
merytoryczne. Od tych środków jakie powiat otrzymuje na te zadania dostajemy 5%, które są na 
utrzymanie pracowników urzędu pracy.

Pan radny W. Rodek powiedział, że kiedyś już zadał pytanie jaką kwotą w ramach umowy z PUP 
został zasilony budżet powiatu w 2024 r., ale nie otrzymał odpowiedzi. Dodał, że na 3 sesjach w roku 
bieżącym wprowadzane były już środki z funduszu pracy bo jest kiepsko z pracą w powiecie. 
W ramach tych środków zostały zabezpieczone wynagrodzenia dla 67 pracowników.

Do dyskusji włączył się również pan radny B. Włodarczyk, który powiedział, że radnemu W. Rodkowi 
chodzi o te środki, które PUP wydaje na likwidację bezrobocia. Te środki dzielimy na staże, roboty 
publiczne, prace interwencyjne, są też środki wydzielone na osoby niepełnosprawne. Starostwo 
korzysta z tych pieniędzy, które przychodzą, a część jest przekazywana.

Pani Przewodnicząca dodała, że z takich środków korzystają wszystkie podmioty na terenie powiatu.

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 
2025 - 2028 pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XVI.21.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, 
Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, 
Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok. 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XVI.22.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, 
Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, 
Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.
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O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że jest 3 właścicieli Promenady 
tj. w części gmina, powiat i właściciel prywatny. Zapytał, czy wykupowany jest teren bo chcemy się 
stać właścicielem całej Promenady? Jednocześnie kupowany jest hektar pola, więc rozumie, że jest 
to pole rolne, jeśli nie to prosi o poprawienie. Prosi o wyjaśnienie, czy będzie to odrolnienie, gdyż 
to kosztowne. Ważne też, aby powstał parking, o którym wcześniej wspominał pan Starosta. Dodał, 
że przydałoby się pomyśleć o parkingu przy budynku starostwa. Rozumie ponadto, że nie udaje się 
dojść do porozumienia z PKS, by nasze samochody mogły korzystać z dworca obok. Prosi 
o odpowiedź w tych tematach.

W odpowiedzi na powyższe pan Starosta T. Staniek powiedział, że co do terenu po dawnym dworcu, 
to podejmując decyzję o jego zakupie było to przemyślane i złożone. To co pan radny przytoczył, 
Promenada kiedyś miała trzech właścicieli, prywatnego, samorząd powiatowy i samorząd gminny. 
Doprowadziliśmy w ubiegłej kadencji na mocy porozumienia z gminą Opatów, że Promenada stała 
się własnością samorządu powiatowego i już jesteśmy od czterech lat jej właścicielami. Również 
prywatny przedsiębiorca fragment promenady darowizną nam darował, to jest około trzech arów. 
Dzisiaj jeszcze wejście na promenadę od strony ulicy 1- go Maja należy do działki, na której jest 
zlokalizowany ten obecny mini dworzec i dzisiaj podejmujemy decyzję o zakupie dwóch działek. 
Jednej działki po dworcu, czyli tego placu utwardzonego i drugiej działki, która dziś stanowi pole 
orne. Kwestia ma wiele wątków. Po pierwsze, wizualnie wjeżdżając do Opatowa, ten teren straszy. 
Dziury, kupka gruzu, samochody, naprawdę to nie jest zachęcające. Po drugie, kierując się zasadą 
gospodarności i też zasadą tą, że nie mamy w tej chwili dworca publicznego, dworca autobusowego 
w Opatowie. Dworzec, który został tutaj przeniesiony, jak pamiętam, miał być uruchomiony 
dodatkowy pas, zrobiony kawałek tutaj terenu, który jest przed starostwem w Opatowie, miał być 
zabrany pod ten zjazd. Ten zjazd nigdy nie powstał w przeciągu ponad 10 lat. W mieście powinny 
się tworzyć szlaki komunikacyjne i handlowe. Ten dworzec, który powstał w latach 60-tych na ulicy 
1-go Maja, był naprawdę przemyślany i to było dobre miejsce. Po pierwsze, blisko szpitala. Nasz 
szpital w tej chwili obsługuje ponad 140 tysięcy osób w ciągu roku. Dlatego też lokalizacja w tym 
miejscu ma sens. Poza tym jesteśmy właścicielem Promenady. Promenada będzie rewitalizowana 
na mocy porozumienia z gminami powiatu opatowskiego i partnerstwem Ziemia Opatowska. Mamy 
alokację środków, którą przeznaczymy właśnie na rewitalizację całej Promenady. Ten teren wpisze 
się w tą rewitalizację. Państwo Radni też zgłaszali problem z parkowaniem autobusów, z brakiem 
miejsca w okolicy starostwa. Będzie to też miejsce, gdzie przeniesiemy Powiatowy Zakład 
Transportu, zarówno bazę, jak i całe biura. Będzie też dworzec z poczekalnią dla pasażerów. Będzie 
to dworzec ogólnodostępny na zasadzie dworca, który jest chociażby w Ożarowie, gdzie będą inni 
przewoźnicy również mogli tutaj zajeżdżać. Proszę Państwa, chcę, żeby to był nowoczesny obiekt 
z parkingiem dla samochodów, z ładowarkami elektrycznymi. W ramach projektu, z którego 
możemy skorzystać, uzyskać dofinansowanie na budowę dworca, będzie również wymiana taboru 
autobusowego na tabor ekologiczny. Ten dworzec i ten teren kupujemy z myślą o złożeniu projektu 
w Urzędzie Marszałkowskim na budowę dworców i rozwój komunikacji poza miejskiego transportu 
zbiorowego. W III lub IV kwartale tego roku będzie ogłoszony konkurs przez Urząd Marszałkowski. 
Alokacja środków jest to ok. 30 milionów złotych. Jeżeli będzie projekt dobrze napisany, a myślę, że 
będzie dobrze napisany, będziemy starać się o to, to możemy dużą część tych środków pozyskać na 
zagospodarowanie tego terenu. Jeżeli chodzi o tą część tej działki, gdzie jest w tej chwili pole. W tej 
chwili jest pole, natomiast trzeba zawsze zakładać/wybiegać, co będzie za 10 lat. Pięć lat temu 
robiliśmy parking przy szpitalu. Przy szpitalu obecnie parkuje około 160-170 samochodów we 
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wszystkich miejscach, gdzie się tylko da i już o tej porze nie ma gdzie zaparkować samochodu. 
Samochody stoją na chodnikach, więc musimy pomyśleć o alternatywnym miejscu do parkingu. Ja 
myślę, jestem przekonany, że to pole będzie musiało, będzie mogło taką funkcję spełniać. Jeżeli 
chodzi o odrolnienie tego pola, w tej chwili będziemy też występować do gminy Opatów o zmianę 
w planach zagospodarowania przestrzennego, w planie ogólnym. Jeżeli chodzi o odrolnienie 
i kwotę, którą pan radny przytoczył, że to będzie kwota pół miliona, nawet gdyby trzeba było taką 
kwotę podjąć, to taką kwotę będziemy musieli przeznaczyć, jeżeli będzie wymagał tego parking. 
Jeżeli nie będziemy właścicielem tego terenu, to proszę mi powiedzieć, gdzie będziemy parkować 
samochody przy szpitalu. Kwota jest oszacowana przez rzeczoznawcę i jest adekwatna do tego 
terenu. Kwota zakupu działki w Opatowie to jest około 150 zł za lm2 działki pod budownictwo 
mieszkaniowe. To jest taka kwota około, bo są też kwoty wyższe za metr kwadratowy, dlatego 
uważam, że ta kwota jest faktycznie adekwatna do ceny. Jeżeli chodzi o parking przy Starostwie 
Powiatowym w Opatowie, rozmawiamy z właścicielami tego gruntu za parkingiem w kierunku 
Opatówki i chcielibyśmy właśnie uporządkować ten parking i bardziej zaplanować te miejsca do 
parkowania, żeby były bardziej ergonomiczne. Gdy wycofamy nasz transport zbiorowy stąd, to 
również zwolni się dużo miejsca na parkowanie dla pracowników i interesantów. Jeżeli chodzi, 
dlaczego nie korzystamy z dworca, który jest w posiadaniu PKS Ostrowiec. Ze względu na kwoty i ze 
względu na ceny. Gdyby nasze wszystkie autobusy chciały korzystać z tego dworca, to by była też 
kwota pewnie około 60-70 tysięcy w skali roku, tak że to też jest dla Powiatowego Zakładu 
Transportu wydatek. Uważam, że majątek powiatu zostanie powiększony. Zostanie również 
otwarta możliwość do uporządkowania tego terenu i będziemy już właścicielem prawie całego 
terenu między dwoma mostami, ulicą Kościuszki, a ulicą 1 Maja. Dodam, że rząd obecny 
przygotowuje też program schronów. Powiat Opatowski w tej chwili nie dysponuje też innymi 
terenami, gdzie można taki schron zrealizować. Wiem, że miasto Kielce planuje zlokalizowanie 
takiego schronu pod płytą główną rynku, gdzie w czasie pokoju będzie mogła ta powierzchnia służyć 
jako parking dla samochodów, a w czasie wojny jako miejsce schronienia. Dlatego też być może ten 
teren będzie nam potrzebny do wybudowania właśnie takiego schronu w pobliżu szpitala, zwłaszcza 
że szpital był tak projektowany, aby ze szpitala były alternatywne wyjścia i mamy taki tunel, który 
kończy się przy skarpie, tutaj wychodzi od miejsca, gdzie jest basen zlokalizowany w szpitalu, 
w stronę właśnie tego pola. To jest taki duży tunel, samochód osobowy nawet by się zmieścił w tym 
tunelu. Być może to będzie właśnie połączone ze szpitalem- zakończył wypowiedź pan Starosta.

Kontynuując obrady pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XVI.23.2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, 
Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, 
Mikołaj Szczygieł, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Włodarczyk.
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu w Opatowie do Komisji bezpieczeństwa i porządku. 
O głos poprosił pan radny Wacław Rodek, który zapytał kogo proponuje się do składu ww. komisji.

W odpowiedzi na powyższe pan Starosta poinformował, że proponuje pana radnego Kazimierza 
Żółtka oraz pana Marcina Grudnika.

W ww. temacie wywiązała się pomiędzy radnymi krótka dyskusja, wyniku której pani 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XVI.24.2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, 
Marcin Majcher, Joanna Michałek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Mikołaj 
Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Wacław Rodek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Dzienny Dom „Senior - WIGOR" w Opatowie.
O głos poprosił członek Zarządu Powiatu pan Kazimierz Żółtek, który powiedział, że od poprzedniej 
kadencji jest członkiem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, jak również podziękował Radzie 
Powiatu, że pozwala mu nadal pracować w jej składzie.

Pan radny Wacław Rodek zapytał dlaczego likwidowana jest jednostka?

Pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła pana radnego W. Rodka, aby 
przycisnął odpowiedni przycisk, jeśli zechce zabrać głos i wówczas go udzieli, gdyż na tą chwilę 
radny dyskutuje swobodnie. Dlatego proszę wybaczyć, ale to nie jest nic innego, jak po prostu moja 
niemoc, żeby Panu udzielać głosu- zaznaczyła pani Przewodnicząca. Kontynuując poprosiła pana 
Starostę o udzielenie odpowiedzi.

Głos zabrał pan Tomasz Staniek - Starosta Opatowski, który powiedział, że w budynku starego 
szpitala w Opatowie na parterze znajdowały się do tej pory Warsztaty Terapii Zajęciowej i Dzienny 
Dom „Senior - WIGOR". W tej chwili dostaliśmy z programu KPO środki na wybudowanie 
i przystosowanie tych pomieszczeń do zakładu opiekuńczo-leczniczego. Mamy zakład opiekuńczo- 
leczniczy na 35 osób, natomiast jest taka potrzeba, ponieważ jest duża kolejka oczekujących na 
miejsce w tym zakładzie i wystąpiliśmy o środki z KPO. Zostały nam te środki przyznane w kwocie 9 
200 000 złotych. Wkład własny będzie około 2 000 000 wynosił i czas realizacji tego zadania to jest 
do czerwca 2026 roku. Dlatego musimy jak najszybciej wyłonić firmę i przekazać plac budowy. 
Szacujemy, że do końca lipca musimy ten plac budowy przekazać. Dlatego musimy i Warsztaty
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Terapii Zajęciowej (zw. dalej WTZ) i Dzienny Dom „Senior - WIGOR" stamtąd przenieść. WTZ będą 
przeniesione do Zochcinka, tam przystosowujemy pomieszczenia, natomiast jeżeli chodzi o seniora, 
proponujemy, aby został teraz zlikwidowany. W czasie przyszłym planujemy złożyć do 28 kwietnia 
br. wniosek o projekt unijny Dzienny Dom Pobytu. W naszym powiecie mamy wiele form wsparcia, 
zarówno przez instytucje powiatowe, przez instytucje prywatne, stowarzyszeniowe, jak i przez 
gminy, dla osób starszych, niepełnosprawnych, seniorów. Jestem po rozmowie z seniorami, którzy 
wyrazili aprobatę, zgodę, bo być może, że będzie przesunięcie realizacji tego projektu o 3-4 miesiące 
Dziennego Domu Pobytu. Zgodzili się, że pozostaną w domach, albo będą w innych formach 
wsparcia uczestniczyć w tym czasie.

Następnie pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu radnemu W. Radkowi, który 
zapytał, czy to jest ten sam Klub Senior Plus likwidowany, który był wcześniej przeniesiony do tego 
klubu ze Stodół.

Pan Starosta potwierdził, że tak.

Pan radny Wacław Rodek, czy to oznacza, że nie mamy teraz żadnych?

Pan Starosta odpowiedział, że jest jeden klub seniora w Ożarowie na 30 osób.

Pan radny Wacław Rodek oznajmił, iż rozumie, że dla tych ludzi tutaj na razie nie ma żadnej 
informacji.

Pan Starosta odpowiedział, że te osoby do 31 lipca br. będą uczęszczały do tego klubu w Opatowie. 
Po 30 lipca byłaby ta przerwa. Myślimy, że z nowym projektem unijnym ruszymy około 1 stycznia 
2026 r., więc te 5 miesięcy albo te osoby mogą zostać w domu, albo skorzystać z innych form 
wsparcia, np. z Ożarowa; z gminy Wojciechowice, możemy dowieźć osoby do klubu do Ożarowa 
„Mamy w Opatowie również Środowiskowy Dom Samopomocy, gdzie również możemy takie usługi 
świadczyć, gdy któryś z seniorów będzie chciał uczestniczyć, ale seniorzy też powiedzieli, że 
poczekają sobie w domu, „wezmą urlop" i poczekają sobie w domu do stycznia przyszłego roku.

Pan radny Wacław Rodek powiedział, że trudno się tu inaczej zachować. Cel jest szczytny. ZOL jest 
bardzo potrzebny, ale z drugiej strony forma organizacji czasu tym starszym ludziom też jest naszym 
obowiązkiem.

Pan Starosta odpowiedział, że jest obowiązkiem, dlatego składamy wniosek do 28 kwietnia br. 
w Urzędzie Marszałkowskim. Ten projekt na razie jest w trakcie takiej burzy mózgów i w trakcie 
tworzenia. To będzie projekt na pewno około 4 000 000 złotych, może i więcej. W skład tego 
projektu będzie wchodził m.in. dzienny dom pobytu. To jest coś podobnego funkcji, dzienny dom 
pobytu. Będzie też opieka nad osobami niepełnosprawnymi w ich miejscu zamieszkania, być może 
hospicjum domowe i jeszcze teleopieka, czyli takie opaski dla seniorów, które będą miały szereg 
funkcji, jak pomiary ciśnienia zewnętrzne, wbudowane są czujniki, gdy np. osoba straci 
przytomność, przewróci się, to od razu jest sygnał wysyłany alarmowy. Jednym przyciskiem też 
senior może połączyć się z ratownikiem medycznym, również w przypadku osób, które mają 
w starszym wieku zaburzenia pamięci, to będzie też lokalizator GPS, gdzie będzie można taką osobę 
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łatwo zlokalizować, tak że w taki projekt szerszy chcemy wystąpić. Rozstrzygnięcie tego konkursu 
będzie właśnie między lipcem, a sierpniem tego roku - odpowiedział pan 
Starosta.

Kontynuując obrady pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu radnemu 
Mikołajowi Szczygłowi, który powiedział, że ten temat związany z Domem Seniora w Opatowie i już 
poruszany był na komisjach i rzeczywiście został w pełni wyjaśniony. Chwała za to, że podejmowane 
są rozmowy z seniorami, bo to ich zdanie jest w tych kwestiach rzeczywiście najważniejsze, że tutaj 
są zapewnione te działania, które pozwolą w tej krótkiej przerwie seniorom jakiejś aktywności 
zagwarantować. Tak jaktutaj było powiedziane przez pana radnego Wacława Rodka, że cel szczytny, 
tak jak ta dotacja z KPO i utworzenie nowego miejsca ZOL-u. Myślę, że tutaj w tej kwestii jesteśmy 
zgodni. Natomiast jeszcze chcielibyśmy otrzymać, tak jak było poruszone na komisji, więcej 
materiałów w tej kwestii tego domu seniora i tej likwidacji. Jeszcze jedna sprawa dotycząca tej 
dotacji, tego projektu, o którym wspomniał pan starosta, że jest to projekt z Urzędu 
Marszałkowskiego, z funduszy unijnych na ten dzienny dom pobytu i chciałem dopytać, ile to jest 
środków? Bo chodzi o to, czy mamy duże możliwości, żeby pozyskać te środki, czy załóżmy jest po 
prostu różne inne samorządy będą składać o dotacje na utworzenie tych dziennych domów pobytu 
i okaże się sytuacja, że na przykład nie otrzymamy tych środków? - zakończył wypowiedź pan radny 
M. Szczygieł.

O głos poprosił również pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że nic nowego tu 
odkrywczego nie powie. Możemy tylko żałować. Ja rozumiem, że wtedy nie wiedzieliśmy na koniec 
roku, czy taki program będzie, czy nie, bo można było zostawić Stodoły i przesunąć to do Stodół, 
ale życie niesie rozwiązania. Chcę tylko zaapelować do grupy rządzącej, żeby inwestycji nie 
koncentrować tylko w Opatowie, a próbować rozrzucać także w terenie po innych gminach. 
Rozumiem, że zawsze do stolicy się tam bardziej przyciąga, ale usytuowanie naszego powiatu, 
naszej małej ojczyzny jest takie, a nie inne i dobrze by było, gdybyśmy próbowali to także lokować 
po gminach. Jest pan Marcin Majcher, ówczesny burmistrz. Pan wie ile powiat ulokował inwestycji 
wcześniej na terenie, choćby Miasta i Gminy Ożarów, których nie było wcześniej. Po prostu, jeśli by 
ten dzienny dom miał powstawać, jest taka prośba o rozważenie tego, żeby siedzibą tego domu nie 
był Opatów. Wybrać którąś gminę, z którą by się nawiązało współpracę, żeby rozrzucić po prostu te 
jednostki służące osobom starszym poza po prostu siedzibę Opatowa - zakończył wypowiedź pan 
radny B. Włodarczyk.

O głos poprosiła także pani Małgorzata Jalowska - Wicestarosta, która odpowiadając na pytanie 
pana radnego Mikołaja Szczygła wskazała, że alokacja środków to 40 milionów zł Urzędu 
Marszałkowskiego. To jest drugi konkurs. Pierwszy był w ubiegłym roku, to jest drugi. Tam jest 
szereg różnych uwarunkowań, które mówią o tym, czy mamy szansę, czy nie. Według regulaminu, 
mamy duże szanse. Chcemy zrobić kompleksowo i właśnie dzienny dom pobytu seniora jest tu tutaj 
wysoka punktacja za to. Odpowiadając na pytanie pana radnego Bogusława Włodarczyka, to 
beneficjentem dziennego domu pobytu i wykonawcą powinien być szpital. Szpital, ponieważ są to 
tak samo jak dzienny dom opieki medycznej, w poprzedniej kadencji realizował szpital. My się 
staraliśmy, o to przekazaliśmy zadanie. Tam są w dużym zakresie też również usługi medyczne 
i beneficjentem, realizatorem tego zadania był właśnie szpital. Teraz będziemy chcieli albo szpital, 
albo prawdopodobnie ostatecznie wspólnie z samorządem powiatowym będziemy kompleksowo 
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realizowali to zadanie. Dlatego zasadnym jest, żeby właśnie to zadanie realizował szpital. Tym 
bardziej, że mamy te pomieszczenia, które w poprzedniej kadencji i w poprzedniej ramie 
programowej z Urzędu Marszałkowskiego były zrobione. Są tam te lokale, tylko jest tutaj kwestia 
trwałości projektu, ale na ten temat rozmawiamy z Urzędem Marszałkowskim, jak ten temat 
rozstrzygnąć, także jest miejsce i chcemy go ponownie wykorzystać w tym celu.

Następnie pani Przewodnicząca podawała pod głosownie projekt uchwały w sprawie likwidacji 
jednostki budżetowej - Dzienny Dom „Senior - WIGOR" w Opatowie.

Podczas realizacji niniejszego punktu salę obrad opuściła pani radna Aneta Bławat (godz. 9:49). Od 
tej pory dalsze obrady toczyły się w obecności 15 - osobowego składu rady powiatu.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XVI.25.2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (13) Hubert Gawlik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, Bożena Kornacka, Marcin Majcher, 
Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Mikołaj Szczygieł, Marcin Wróblewski.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 5. Zakończenie obrad XVI sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został zrealizowany, po
czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady XVI sesji Rady Powiatu w Opatowie".

Przewodniczący Rady

Bożena Kornacka
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